
De Waste Battle: ken je ‘m nog?! De afgelopen jaren deden er honderden middelbare scholieren uit onze gemeente aan mee. Het doel: samen 
een positieve oplossing bedenken om zwerfafval te voorkomen. Wat het opleverde? Dat lees je in deze terugblik op vijf jaar Waste Battle.

De Waste Battle Súdwest-Fryslân…
- vond plaats op middelbare scholen in onze gemeente;
- werd gehouden in 2016, 2017, 2018, 2019 en 2022;
- werd bedacht en georganiseerd door Gooitske Zijlstra (gooitz) en Ane Norder (Norder Advies), samen met gemeente Súdwest-Fryslân;
- werd gesponsord door Donkergroen, Jumbo Kooistra Supermarkten, Omrin, Rabobank Zuidwest-Friesland en Roelofs BV;
- verbind onderwijs, ondernemers en maatschappelijke partijen;
- was niet mogelijk geweest zonder al die honderden vrijwilligers die in de jury wilden zitten. 

De Waste Battle: 
wat vijf edities opleverden 

De winnaars en hun ideeën
2016 Clean Power (CSG Bogerman)
 Zet leuke prullenbakken (in de vorm van stripfi guren) in speeltuinen en laat daar een piano-
 pad naartoe lopen. Als je afval in de prullenbak gooit, dan kun je muziek maken wanneer je 
 over de toetsen terugloopt.
2017  The Green Core (RSG Magister Alvinus)
 Maak een lesprogramma voor basisscholen dat kinderen op een positieve manier leert dat 
 je afval moet opruimen. 
2018 Uniclean (RSG Magister Alvinus)
 Trigger Sneekweekbezoekers op drie plekken in de stad via leuke spelletjes om hun afval 
 niet op de grond of in het water te gooien.
2019 De Brainstormers (Aeres)
 Verzorg gastlessen zwerfafval aan leerlingen groep 4 t/m 7 van het basisonderwijs. 
2022 Limpio (Aeres)
 Maak een hip heuptasje (in verschillende formaten mogelijk) om je (zwerf)afval in te 
 bewaren. Ook handig op festivals, om je duurzame festivalbeker in te bewaren. 

Van lespakket tot heuptasje

Vijf bedrijven sponsorden de Waste Battle. Ze 
stelden geld, tijd en hun netwerk beschikbaar. 
Met dank hieraan zijn/worden twee ideeën ook 
echt uitgevoerd: een lespakket én een heuptasje.

Lespakket
De Waste Battle kon in coronajaar 2020 niet door-
gaan, maar team The Green Core kon hun idee 
wel uitvoeren. Ze draaiden het lesprogramma 
“Les is More” in elkaar en presenteerden dit op 
een aantal basisscholen in de gemeente. 

Heuptasje
Naomi de Jong en Hedwig Steigenga van team 
Limpio zijn druk bezig met het uitvoeren van 
hun winnende idee van vorig jaar: een heuptasje 
waarin je je afval of duurzame festivalbeker kunt 
doen. 

Naomi en Hedwig werken samen met de Esta-
fette Recycle Boulevard van Omrin Leeuwarden 
en Stichting Sneekweek. De leerlingen worden 
geholpen door docent Afk e Hepkema van Aeres. 

“Toen ik met Naomi en Hedwig 
een afspraak maakte om naar 

Omrin te gaan, zei een klasgenoot: 
‘Gaan jullie die tasjes echt maken? 

Ik dacht dat die prijs niet echt 
zou zijn.’ Nou, wel dus!” 

Vóór de Sneekweek moeten de tasjes af zijn, want 
daar gaat team Limpio ze introduceren. Stichting 
Sneekweek staat vierkant achter de actie en 
plaatste een oproep voor oud zeildoek. Zandstra 
Zeilmakerij en Zeilmakerij Sterk uit Sneek done-
ren oude zeildoeken aan dit project. Een lid van 
de 30M2-klasse doneert zelfs vijf hele zeilen! 

“Als Stichting Sneekweek zorgen we voor de ver-
binding tussen de zeilwedstrijden op het Snee-
kermeer en het feest in het centrum,” vertelt 
Esther Poiesz van Stichting Sneekweek. “Het 
recyclen van oude zeilen naar hippe heuptasjes 
voor de bezoekers van het feest past helemaal 
binnen de duurzaamheidsdoelstellingen van de 
toekomstbestendige Sneekweek.”

Het doel is dat er 75 tasjes van oud zeildoek 
komen en 75 tasjes van stoff en die bezoekers 
inbrengen in de kringloopwinkel. Het team van 
Wilma Stienstra, styliste van het Upcycle-atelier 
van de Estafette Recycle Boulevard, coördineert 
het inzamelen en uitzoeken van de stoff en. Ze 
naaien de tasjes ook zelf. 

Op naar een duurzame Sneekweek!

Het gouden team achter de 
Waste Battle

Natuurlijk mogen Ane Norder en Gooitske Zijstra 
op deze pagina niet ontbreken. Gooitske is de 
bedenker van de Waste Battle en Ane heeft een 
groot netwerk. Een gouden team! Hoe kijken ze 
op de Waste Battle terug?

Ane vindt de Waste Battle “in fantastysk konsept 
en hiel aktueel ûnderwerp”. Gooitske vult aan: 
“Wat de Waste Battle ek sa cool makket, is de lear-
lingen oare dingen leare as yn harren deistige les-
sen: gearwurkje, binnen in team sjen wat elk foar 
talint hat. Je seagen learlingen echt opbloeien.”

Dat was voor de juryleden ook mooi om te zien. 
Ane zorgde ervoor dat zo’n tachtig mensen tijdens 
de battles wilden jureren. “Sa’n tsien sjueryleden 
diene alle edysjes wer mei. Wat in entûsjasme by 
harren, mar ek by de skoallen en stipers, en fansels 
by Gooitske. De gearwurking wie geweldich.”

Het allerleukste vindt Gooitske het als er echt wat 
met een idee wordt gedaan. “Dat is in supermoaie 
ûnderfi ning foar de learlingen: dat se wat betocht 
hawwe en dat ek echt útfi ere kinne. En dat der 
safolle partijen by belutsen binne dy’t har derfoar 
ynsette wolle. Dat is echt: ien en ien is trije.”

Gooitske hoopt dat het heuptasje een succes 
wordt. En natuurlijk hopen zij en Ane op een ver-
volg van de Waste Battle. Als het aan wethouder 
Henk de Boer komt dat er. “Hûnderten jongeren 
yn ús gemeente waarden har troch dizze kriich 
bewust fan it probleem fan it swalkôff al; wat dat 
mei de natuer docht en hoe’t we bewuster mei 
ôff al omgean moatte. Dat is foar my de krêft 
fan ’e Waste Battle. En dan binne de fernijende 
ideeën de slachrjemme op ’e taart.”

We gaan als gemeente in gesprek met Gooitske 
en de scholen over hoe het verder gaat met de 
Waste Battle. Wordt vervolgd :-). 
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Winnaars Waste Battle 2022


